
Protokół Nr XIV/2019

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 28 listopada 2019 r.

XIV Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

28 listopada 2019 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy

ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1.

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  a zakończyły ok. godz. 1530.

Obrady  były  rejestrowane  za  pomocą  urządzeń  nagrywających  obraz  i  dźwięk  oraz

transmitowane online za pośrednictwem strony.

Ad. 1 

Otwarcie XIV Sesji Rady Powiatu

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski.

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję. 

Na sesji obecni byli:

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

-          Poseł na Sejm RP Zbigniew Ziejewski,

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank,

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz - Górzkowska  

- Skarbnik Powiatu Sebastian Kiński, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista obecności- załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Alicja Laskowska z Gazety Nowomiejskiej oraz Grzegorz 

Podkomorzy z Tygodnika Internetowego. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, Starosta i Przewodniczący w imieniu 

Rady Powiatu pogratulowali p. Ziejewskiemu uzyskania mandatu posła na Sejm. 

/wręczenie listu gratulacyjnego/

P. Ziejewski przyjął gratulacje. Powiedział, że uzyskanie mandatu posła to wyróżnienie, ale

jednocześnie służba na rzecz tego powiatu,  regionu, województwa, a także kraju.  Wyraził

nadzieję,  że jego doświadczenie z pracy w samorządzie będzie pomocne w dalszej pracy.

Wyraził nadzieję, że w obecnej kadencji Sejm zmieni tryb pracy i nie będzie nocnych obrad,

nocnych  głosowań,  pomyłek  podczas  głosowań.  Społeczeństwo  tego  nie  oczekuje.
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Społeczeństwo oczekuje normalności. Posłowie mają służyć społeczeństwu, a nie je dzielić.

Wyraził nadzieję, że będzie starał się realizować postulaty mieszkańców, na ile jako poseł

będzie  mógł  to  zrobić.  Pierwsze  wyzwania  jakie  czekają  to  sprawy  oświaty  i  szpitali.  

P. Ziejewski poinformował, że uczestniczył w Sesji Sejmiku Województwa i z ubolewaniem

przyjął  informację,  że  w strategii  na  2020 nie  ma modernizacji  drogi  wojewódzkiej  538.

Zadeklarował,  że będzie współpracować z samorządowcami,  aby tę  drogę wprowadzić do

strategii  województwa.  Zadeklarował  współpracę z  wszystkimi  samorządowcami.  Polityka

odchodzi na plan dalszy. Poinformował, że jego główne biuro poselskie będzie mieściło się 

w Nowym Mieście Lubawskim w budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3. Pozostałe biura będą

mieściły  się  w  Elblągu,  Działdowie,  Iławie.  P.  Ziejewski  podziękował  wszystkim

mieszkańcom za głosy. Zapewnił się, że będzie starał  się nie zawieść.  Dodał,  że wszyscy

posłowie z tego regionu, bez względu na opcję polityczną, chcą współpracować, działać na

rzecz  Warmii  

i Mazur, pracować na rzecz rozwoju regionu.  

Radny Mieczysław Łydziński zapytał czy wysłano zaproszenia na sesję do pozostałych 

posłów z naszego okręgu wyborczego.

Przewodniczący odpowiedział, że nie. Zaproszenie wystosowano tylko do Posła z naszego 

powiatu. Jeżeli ktoś z pozostałych posłów wyrazi chęć przybycia na naszą sesję, nie ma 

przeszkód, aby wysłać zaproszenie.

Starosta dodał, że do wszystkich parlamentarzystów wysłano listy z gratulacjami.

Ad. 2

Stwierdzenie quorum

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Jerzy Czapliński, Andrzej Lewandowski i Marek Piątkowski.

Ad. 3

Powołanie Sekretarza obrad

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Jan Czapliński. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Czapliński wyraził zgodę.

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radny Czapliński 

został powołany na Sekretarza obrad.
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Ad. 4

Przyjęcie porządku obrad

Przewodniczący odczytał porządek obrad (załącznik nr 5). Zapytał czy ktoś z radnych ma do

niego uwagi. Uwag nie było.

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 6. Przyjęto porządek obrad, który przedstawiał się

następująco:

1. Otwarcie obrad XIV Sesji Rady Powiatu.

2. Stwierdzenie quorum.

3. Powołanie Sekretarza obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu. 

6. Sprawozdanie z prac Zarządu.

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.

8. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych przez Urząd Skarbowy. 

9. Przerwa

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w Nowym

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm.

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym

Mieście  Lubawskim  z  dnia  06  grudnia  2018  r.  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  powiatu

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm.

12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  zmian  do  planu  finansowego  zadań  powiatu

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w roku 2019. 

13.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Programu  współpracy  Powiatu

Nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.

3  ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020”.

14.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli

zatrudnionych  w  szkołach  i  placówkach  oświatowych  prowadzonych  przez  Powiat

Nowomiejski.
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15.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XXXV/282/2013  Rady  Powiatu  w

Nowym  Mieście  Lubawskim  z  dnia  24  stycznia  2013  roku  w  sprawie  określenia

tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli  nie wymienionych w art.  42 ust.  3 Karty

Nauczyciela,  nauczycieli  szkół  zaocznych  oraz  zasad  zaliczania  do  wymiaru  godzin

poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym.

16.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XXXV/283/2013  Rady  Powiatu  w

Nowym Mieście  Lubawskim z  dnia  24  stycznia  2013 roku w sprawie  zasad  udzielania  i

rozmiaru  obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla  nauczycieli,  którym

powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oraz zasad zwalniania ich od

obowiązku  realizacji  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  zajęć  dydaktycznych,

wychowawczych  

i opiekuńczych.

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokali użytkowych Nr 111,

117, 119 do 123 oraz nr 114 w budynku administracyjno – biurowym przy ul. Grunwaldzkiej

3  

w Nowym Mieście Lubawskim na czas nieoznaczony.

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego Nr 123a 

w  budynku  administracyjno  –  biurowym  przy  ul.  Grunwaldzkiej  3  w  Nowym  Mieście

Lubawskim na czas nieoznaczony.

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego Nr 102  

w  budynku  administracyjno  –  biurowym  przy  ul.  Grunwaldzkiej  3  w  Nowym  Mieście

Lubawskim na czas nieoznaczony.

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokali użytkowych Nr 005,

101, 104 do 108 oraz 127 w budynku administracyjno – biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 

w Nowym Mieście Lubawskim.

21. Podjęcie uchwały w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2020 r.

22. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.

23. Sprawy różne.

24. Zakończenie obrad XIV Sesji Rady Powiatu.

Ad. 5

Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Powiatu 

Sekretarz obrad XIII Sesji Rady Powiatu Marcin Buliński poinformował,  że zapoznał się  

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu.
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Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Przyjęto protokół nr XIII/2019.

Ad. 6

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni  otrzymali  w materiałach  sesyjnych  sprawozdanie  z  prac  Zarządu  w okresie  od  18

października do 21 listopada 2019 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 17  i 24

października (załącznik nr 8)

Przewodniczący poprosił o uzupełnienie sprawozdania.

Następnie przedstawił uzupełnienie sprawozdania:

-  25.10  –  uroczystości  z  okazji  Dnia  Seniora  w  Mszanowie;  uroczyste  przekazanie  do

użytkowania inwestycji drogowej Partęczyny – Tereszewo;

- 28.10 – narada naczelników Starostwa Powiatowego;

-  29.10  –  posiedzenie  Rady  Nadzorczej  Szpitala  Powiatowego  w  Nowym  Mieście

Lubawskim; Dzień Seniora w Nowym Mieście Lubawskim;

-  31.10  –  podpisanie  umowy  na  modernizację  dróg  powiatowych:  Łąkorz  –  Łąkorek   i

Zwiniarz;

- 05.11 – spotkanie z Wojewodą Warmińsko – Mazurskim w sprawie możliwości pozyskania

środków zewnętrznych na planowaną rozbudowę Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku;

-  06.11  –  spotkanie  z  dyrektorami  szkół  ponadpodstawowych  i  Powiatowego  Centrum

Rozwoju Edukacji;

-  08.11  –  uroczyste  otwarcie  nowego  skrzydła  budynku szkoły  w Zajączkowie;  obchody

rocznicy odzyskania niepodległości w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku;

- 10.11- przekazanie nowego samochodu pożarniczego dla OSP Mroczno;

- 11.11 – uroczystości z okazji Dnia Niepodległości w mieście i gminach;

- 12.11 – narada naczelników Starostwa Powiatowego;

- 13.11 – posiedzenie Zarządu Powiatu;

- 14-15.11 – Konwent Starostów Województwa Warmińsko – Mazurskiego;

- 20.11 – konferencja w Grudziądzu zorganizowana przez Związek Powiatów Polskich oraz

Prezydent Grudziądza pt. „Co dalej ze służbą zdrowia”;

- 21.11 – posiedzenie Zarządu Powiatu;

- 22.11 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego;



6

- 23.11 – spotkanie z okazji Dnia Honorowego Dawcy Krwi w Kurzętniku;

-  25.11  –  narada  naczelników  Starostwa  Powiatowego;  spotkanie  z  Wicewojewodą

Sławomirem Sadowskim i Dyrektor Biura Wojewody Agnieszką Warakomską – Poczobut  

w sprawie wizyty Prezydenta w powiecie nowomiejskim;

- 26.11 – posiedzenie Powiatowej Rady Rynku Pracy.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań.

Ad. 7

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś wnioski, interpelacje, zapytania.

Radny  Marek  Romanowski  odczytał  interpelację  dotyczącą  składowania  ziemi  z  miejsca

budowy obwodnicy w miejscowości Tylice (załącznik nr 9). Radny dodał, że z informacji

przedstawionych  przez  rolników wynika,  że  część  ziemi  jest  wywożona  także  na  grunty

znajdujące się w dzierżawie p. Zbigniewa Ziejewskiego. Radny zapytał czy p. Poseł mógłby

udzielić wyjaśnień na sesji. 

Radny Daniel  Zdanowski poinformował,  że w Sekretariacie  Starostwa złożył  interpelacje  

w sprawach:

- stanu dróg powiatowych (załącznik nr 10),

- powołania Młodzieżowej Rady Powiatu Nowomiejskiego (załącznik nr 11)

oraz zapytanie w sprawie planowanej inwestycji na drogach powiatowych nr 1299N i 1313N

(załącznik nr 12)

P.  Zbigniew Ziejewski  poinformował,  że  jutro  jest  posiedzenie  izby rolniczej  i  ten  temat

również będzie przedmiotem obrad.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.

Nikt się nie zgłosił.

Ad. 8

Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych przez Urząd Skarbowy

Przewodniczący  poinformował,  że  Urząd  Skarbowy  przesłał  informację  dot.  analizy

oświadczeń  majątkowych.  W  piśmie  poinformowano,  że  oświadczenia  wpłynęły  w

ustawowym  terminie.  Oświadczenia  dokładnie  przeanalizowano.  Zdarzały  się  w  nich

nieprawidłowości.  Naczelnik  Urzędu  Skarbowego  prosi  o  bardziej  dokładne  i  staranne

wypełnianie  oświadczeń.   Przewodniczący  dodał,  że  każdy radny otrzymał  informację  na

temat analizy swojego oświadczenia majątkowego.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania do tego tematu. Nikt się nie zgłosił.

Ad. 9
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Przerwa

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

/przerwa/

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie.

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 13 radnych. Nieobecny jest radny Jan Rochewicz.

Oprócz  radnych  na  sali  są  obecni:  Sebastian  Kiński,  Anna  Marchlewska  –  Barczewska,

Barbara Orłowska, Maria Zielińska, protokolant – Anna Andrzejczak.

Ad. 10

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  II/16/2018  Rady  Powiatu  w

Nowym  Mieście  Lubawskim  z  dnia  06  grudnia  2018  r.  w  sprawie  uchwalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań.

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 13.

Uchwała nr XIV/81/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 14.

Ad. 11

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm.

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 15. 

Uchwała nr XIV/82/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 16.

Ad. 12

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań 

powiatu realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2019

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 17.

Uchwała nr XIV/83/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 18.

Na salę obrad weszły: E. Kalisz – Górzkowska i J. Haska.

Ad. 13
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Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu 

Nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020”

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 19.

Uchwała nr XIV/84/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 20.

Na salę obrad weszli radny Jan Rochewicz oraz Radca Prawny Maciej Sikorski.

Aktualnie na sali obrad jest obecnych 14 radnych.

Ad. 14

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Nowomiejski

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 21.

Uchwała nr XIV/85/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 22.

Ad. 15

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/282/2013 Rady Powiatu w

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 24 stycznia 2013 roku w sprawie określenia 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karty

Nauczyciela, nauczycieli szkół zaocznych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin 

poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 23.

Uchwała nr XIV/86/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 24.

Ad. 16

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/283/2013 Rady Powiatu w

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 24 stycznia 2013 roku w sprawie zasad udzielania i 

rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli, 

którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oraz zasad 

zwalniania ich od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych
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Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 25.

Uchwała nr XIV/87/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 26.

Ad. 17

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokali użytkowych Nr 

111, 117, 119 do 123 oraz nr 114 w budynku administracyjno – biurowym przy ul. 

Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim na czas nieoznaczony

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Radny Romanowski zapytał jaka jest stawka za m2; czy stawka jest jednakowa dla wszystkich

jednostek czy zróżnicowana.

P. Maria Zielińska poinformowała, że opłaty są naliczone wg. ilości metrów kwadratowych, 

stawka czynszu wynosi 16,5 za m2 netto, pozostałe opłaty naliczane są indywidualnie. 

Radny Łydziński zapytał czy dobrze rozumie, że dochodzą opłaty eksploatacyjne. 

P. Zielińska odpowiedziała, że tak.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 27.

Uchwała nr XIV/88/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 28.

Ad. 18

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego Nr 

123a w budynku administracyjno – biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym 

Mieście Lubawskim na czas nieoznaczony

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 29.

Uchwała nr XIV/89/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 30.

Ad. 19

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego Nr 

102 w budynku administracyjno – biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym 

Mieście Lubawskim na czas nieoznaczony

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania.
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Raport z głosowania stanowi załącznik nr 31.

Uchwała nr XIV/90/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 32.

Ad. 20

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokali użytkowych Nr 

005, 101, 104 do 108 oraz 127 w budynku administracyjno – biurowym przy ul. 

Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 33.

Uchwała nr XIV/91/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 34.

Ad. 21

Podjęcie uchwały w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2020 r.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.

Przystąpiono do głosowania.

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 35.

Uchwała nr XIV/92/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 36.

Ad. 22

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych

Odpowiedzi nastąpią na piśmie.

Ad. 23

Sprawy różne

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawach różnych.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Wojciech  Kozłowski  poinformował,  że  3  grudnia  o

godz. 15 odbędzie się posiedzenie komisji, na których opiniowane będą projekty WPF na lata

2020 – 2034 i budżetu na 2020. Na to posiedzenie są zaproszeni wszyscy radni. 

Radny Romanowski nawiązał do tematu projektu przyszłorocznego budżetu. Powiedział, że 

z  przedstawionego  projektu  wynika,  że  w  przyszłym  roku,  jak  dobrze  pójdzie,  powiat

wyremontuje 3 km dróg powiatowych. W powiecie są 234 km dróg, oznacza to, że jeżeli będą

remontowane  w takim tempie,  to  zajmie  to  80  lat.  Gdyby nie  szpital,  to  powiat  mógłby

wykonywać co najmniej drugie tyle.

Starosta odpowiedział,  że były cztery lata tłuste.  W poprzedniej kadencji  wyremontowano

ponad 40 kilometrów dróg.  Do szpitala  trzeba  dołożyć  2 mln zł,  drugie  tyle  do oświaty.

Można policzyć sobie ile kilometrów dróg możnaby za to wyremontować. Starosta stwierdził,

że jeśli Rada zdecyduje, żeby nie dokładać do oświaty i szpitala, a skupić się na drogach, to
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dobrze, ale musi być większość. Nie można mówić, że nic się nie robi. Podpisane są umowy

na remont dróg Łąkorz – Łąkorek i Zwiniarz. W kolejce u Wojewody czeka droga Skarlin –

Nawra. Możliwe, że otrzymamy dodatkowe środki z korekty subwencji oświatowej. Starosta

zapewnił, że chcemy robić jak najwięcej i jak najlepiej  dla mieszkańców. Każda kadencja

Rady Powiatu odcisnęła swoje piętno, wykonała coś, co mieszkańców bolało począwszy od

odbudowy szpitala po pożarze, poprzez budowę bloku operacyjnego. Nawet w takim małym

powiecie można zrobić coś dobrego, ale trzeba działać razem. Można mieć różne poglądy, ale

nie można się dzielić. Trzeba iść razem i cieszyć się, że udaje się coś pozytywnego zdziałać.

Przewodniczący  powiedział,  że  obecność  radnych  na  posiedzeniu  w  dniu  3  grudnia  jest

obowiązkowa,  bo  na  sesji  w  dniu  12  grudnia  planowane  jest  uchwalenie  budżetu.  Będą

potrzebne opinie wszystkich komisji.

Radny Łydziński  wrócił  do  pytania  z  początku  sesji  odnośnie  zaproszeń na sesję.  Radny

stwierdził, że Poseł Ziejewski w swoim wystąpieniu powiedział wyraźnie, żeby nie dzielić,  

a łączyć; żeby była współpraca. Jeśli jednak odnieść to do kontekstu uroczystego złożenia

gratulacji posłowi Ziejewskiemu i jednoczesnego pominięcia pozostałych posłów z naszego

okręgu, to jest to nic innego jak dzielenie. Po linii partyjnej zaproszono jednego z posłów, 

a  pominięto  innych.  To  zdaniem  radnego  Łydzińskiego  duży  błąd  popełniony  przez

Przewodniczącego Rady. Poprosił o unikanie takich błędów w przyszłości. 

Przewodniczący odparł, że nie widział potrzeby, aby zapraszać wszystkich posłów z okręgu.

Ponadto, nikt takiego wniosku do niego nie zgłaszał. Starosta do wszystkich wysłał życzenia.

Poseł  Ziejewski  tu  pracował  m.in.  jako  Starosta,  był  Przewodniczącym  Rady.  O  tym

pamiętamy. Przewodniczący dodał, że radny Zdanowski zna posłankę Monikę Falej. Posłanka

wyraziła chęć przybycia na sesję i nie ma żadnego problemu, aby do tego doszło. 

Radny Zdanowski  powiedział,  że  nie  potrzeba  nawet  zaproszenia.  Poseł  reprezentuje  cały

okręg,  jeśli  ma  chęć  przyjechać  na  sesję,  przyjeżdża.  Żadne  specjalne  zaproszenia  nie  są

potrzebne. 

Przewodniczący dodał, że zaproszenia na każdą sesję otrzymują burmistrz, wójtowie gmin,

radna sejmiku, a teraz również poseł. Wszyscy, którzy są z naszego powiatu. Poza powiat nie

wychodzimy.

Radna  Barbara  Grzywacz  stwierdziła,  że  nie  przypomina  sobie,  aby  w  poprzednich

kadencjach po wyborach parlamentarnych, na sesję zaproszeni byli wszyscy parlamentarzyści

z  naszego  regionu.  Wyjątek  stanowi  p.  Ziejewski,  a  z  jakiego  powodu,  już  zostało

powiedziane. Na pewno nikt nie miał zamiaru dzielić na „waszych” i „naszych”. Jeżeli chodzi

o szpital, mówi się o tym stale. Dopatruje się złej woli i niegospodarności, ale w szkołach też
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jest trudna sytuacja finansowa. Nie zmienili się dyrektorzy, a pieniędzy brak. Na szpitale i na

oświatę.  I  nie  jest  to  tylko  problem powiatu.  Przykład  stanowią  gminy np.  gmina  Nowe

Miasto Lubawskie, gdzie brakuje środków na oświatę i pojawiły się pomysły tworzenia szkół

społecznych.  Nie  ma  zlej  woli,  nie  ma  niegospodarności,  ale  pieniędzy  nie  ma.  Radna

podsumowała, że przyczyna nie tkwi tu, tylko gdzieś indziej.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 24

Zakończenie obrad XIV Sesji Rady Powiatu

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  zamknął  obrady  XIV  Sesji  szóstej

kadencji Rady Powiatu.    

 Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski

  

        


	Powołanie Sekretarza obrad
	Przyjęcie porządku obrad
	Ad. 24

